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Voorzitter, collega’s, college, griffier, dames en heren, 
 
  
In zijn voorwoord blikt een dankbare wethouder financiën in woorden terug 
op de cijfers. In het verhaal achter de cijfers ligt de bedoeling van het poli-
tieke handelen. En daar moeten we naar terug: naar de bedoeling van wat 
we doen voor de burgers in onze gemeente. Het is flauw om tegen de wet-
houder te zeggen, dat die bedoeling niet ligt in woorden, maar in daden. 
Maar dat is natuurlijk wel zo. Als je alleen wóórden geeft aan wat je bereikt 
hebt, maar de daden zijn er niet naar, dan zijn het holle en lege woorden. 
Dat is gelukkig niet zo. Met de wethouder en met het gehele college kun-
nen ook wij dankbaar zijn voor de resultaten.  
 
Toch moeten we voorzichtig zijn voor te grote woorden. We zien dat terug 
op wereldniveau. Met gebruik van grote woorden escaleert het conflict met 
Noord-Korea steeds verder. We moeten ook voorzichtig zijn met teveel 
woorden. De taal van de politiek is lang niet altijd de taal van het volk. La-
ten we, zeker in de naderende verkiezingstijd, woorden hanteren die her-
kenbaar zijn en waar we aan gehouden kunnen worden. In Latijn: Benedic-
tus Goede-Woorden vaak vertaald als ZEGEN. 
Om goede woorden te kunnen spreken, moeten we goed luisteren.  
 
Dat luisteren, begint bij luisteren naar Het Woord. In het evangelie van Jo-
hannes spreekt God hele bijzondere dingen over Het Woord: Het Woord 
was er voor het begin der tijden. Het Woord was God. Door Het Woord zijn 
alle dingen gemaakt. Het Woord is vlees geworden in Gods Zoon: Jezus. 
Aan al onze woorden, gaat Gods Woord vooraf. Het stuurt ons in de juiste 
richting, het geeft waarde en waarheid aan onze woorden. Laten we dit 
Woord, dat onwankelbaar vast staat, ook voor de toekomst als leidraad 
voor onze woorden en ons handelen volgen.  
 
Voorzitter, 
 
Onze dank gaat uit naar de gehele ambtelijke organisatie en het college 
van burgemeester en wethouders voor hun gedreven en actieve inzet om 
met deze begroting tot dit mooie resultaat te komen voor de gemeente 
Veere. 
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Deze begroting is alweer de opmaat voor de laatste paar maanden  van de 
raadsperiode 2014-2018 en deze staat in het teken van ‘doorzetten en af-
ronden’. 
 
De voorstellen betreffende de financiële uitgangspunten kunnen wij als 
SGP/ChristenUnie grotendeels achterstaan. Er zijn enkele onderdelen die 
onze aandacht vragen: 
 
Bestuur en ondersteuning: 
 
We verbeteren de dienstverlening, dat klinkt ons goed in de oren. 
Laten we dat vooral aan de eigen inwoners en ondernemers doen blijken, 
laten wij daar vol op inzetten. 
 
Hoe zit het met de klantvriendelijkheid en capaciteit bij de vergunningen-
verstrekking? Helaas bereiken ons klachten hierover. Naar onze mening 
zou dit beter moeten. Zou de dienstverlening geholpen zijn met capaciteit 
vergroting? 
 
Veiligheid: 
 
Veiligheid is een groot goed voor het welbevinden van onze inwoners, daar 
zijn wij als gemeente verantwoordelijk voor, maar kunnen dat niet alleen. 
Vele instanties ondersteunen daarin en ook de buurt whatsApp is daar een 
onderdeel van geworden. Dit burgerinitiatief waarderen wij. 
 
Ook handhaving op verschillende thema’s is en blijft noodzakelijk. Of het 
nu om parkeren, tweede woningen beleid, landschappelijke inpassing, 
schoonhouden van de leefomgeving, etc. gaat. We zouden graag zien dat 
in het belang van de leefbaarheid, zowel binnen als buiten de bebouwde 
kom, hieraan de nodige aandacht gegeven wordt. 
 
Beschikt u over voldoende middelen om gestelde doelen daadwerkelijk te 
halen? 
Of loopt het college bij de uitvoering tegen de grenzen aan? 
Zoals financiële, bestuurlijke, of wettelijke. 
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Verkeer, vervoer en waterstaat: 
 
De SGP/ChristenUnie vindt dat de gemeentelijke infrastructuur ten aanzien 
van de openbare ruimte goed op orde moet zijn. Door dit goed op orde te 
hebben dragen we bij aan een nog betere en veiliger bereikbaarheid te 
voet, te paard, met de fiets en met de auto. 
 
Parkeerbeleidsplan: 
Er wordt nog onderzocht of het parkeergeld dat geïnd wordt een commer-
ciële activiteit is. Dit zien we echter nergens terug komen in de financiële 
plaatjes. Opnemen van het mogelijke geldelijke risico in de risicoparagraaf 
lijkt ons daarom gewenst. 
 
Economie: 
 
De economie draait goed in Veere. Fijn omdat te constateren. Laat de on-
dernemers maar ondernemen. Daardoor blijft er werkgelegenheid en gaat 
de kwaliteit in alle kernen en buurtschappen omhoog. 
 
Onderwijs: 
 
Kwalitatief goed onderwijs is belangrijk en daarbij is huisvesting een be-
langrijk punt. 
Huisvesting in multifunctionele gebouwen is de toekomst voor het onder-
wijs, maar ook de sport kan hier van profiteren en ouderen kunnen hier 
samen komen. Zo creëren we een gezond sociaal klimaat binnen onze 
kernen. 
 
Sport, cultuur en recreatie: 
    
We leggen kunstgras aan als een voetbalvereniging capaciteitstekort heeft 
of als ruimtelijke ontwikkelingen dit nodig maken. 
In dat licht gezien, hoe staat het met de ontwikkelingen in Oostkapelle be-
treffende de kunstgrasvelden? Zijn deze kunstgrasvelden nog verantwoord 
aan te leggen met betrekking tot de volksgezondheid? 
 
“We onderzoeken de mogelijkheid voor extra zandsuppletie voor de kust 
van Walcheren”, zo staat er in de begroting. De SGP/ChristenUnie vraagt 
zich af wat dit gaat kosten. Wij denken dat het verstandig is eerst de kosten 
in beeld te brengen, voordat er grote stappen ondernomen gaan worden. 
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Te overwegen valt om te bezien of (een deel van) die kosten kunnen wor-
den betaald uit de opbrengst uit de toeristenbelasting. 
 
Sociaal Domein: 
 
Voorzitter. Daar valt veel over te zeggen, maar wij houden het kort. Wat 
betreft Porthos dient er spoedig duidelijkheid te komen over de samenwer-
king met de buurgemeenten. Mede in het belang van de medewerkers en 
cliënten. Hoe wordt dit nu daadwerkelijk opgepakt? 
 
Volksgezondheid en milieu:  
 
De asbestregeling moet zo aantrekkelijk mogelijk gemaakt worden. Hoe 
aantrekkelijk is het dan nu? En hoe maken we het nog aantrekkelijker? 
De gemeenten wil gaan controleren of zich nog ergens asbestdaken be-
vinden. Dat is een eigen initiatief van de gemeente. Is deze actie wel 
€ 20.000 waard? En wat gaan we er voor doen? 
 
Onder het kopje trends en ontwikkelingen staan vergrijzing en ontgroening. 
Wat vergrijzing is begrijpen we (ik hoef alleen maar naar mezelf te kijken), 
maar wat met ontgroening bedoeld wordt, dat ontgaat ons. Zo studentikoos 
kunt u de bevolking van Veere toch ook niet noemen?  
 
Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing: 
 
Fort den Haakweg, men gaat er van uit dat dit project als een speer gaat, 
maar wij hebben de indruk dat die speer toch enigszins last heeft van zij-
rukwindjes. Wat kunnen wij verwachten van de voortgang van dit project? 
En vervolgens: Hoe gaat het met de opwaardering van het centrum Vrou-
wenpolder. Daar is nu al jaren sprake van, gaat dit nu ook plaats vinden?  
 
 
 
Financiering: 
 
We hebben kunnen constateren dat de begroting en de meerjaren raming 
structureel in evenwicht zijn. Mede dankzij de inzet van een ieder hier in 
het gemeentehuis is de begroting mooi op orde. De structurele baten zijn 
voldoende om te voorzien in de structurele lasten. Wij zijn verheugd, sa-
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men met de wethouder financiën, dat het financiële plaatje in orde is in on-
ze gemeente. 
  
Naast de vermelding dat het evenwicht structureel in orde is zijn we blij dat 
het óók in reëel evenwicht is. Juist door een rationeel bestuur van onze 
gemeente, dus met de voeten op de Veerse grond, kunnen wij vandaag 
tevreden zijn met de presentatie van de begroting 2018.  
Voor de gepresenteerde begroting moeten we "ceteris paribus altijd voor 
ogen houden. Latijn voor "het overige gelijk blijvend", zoals men dat in de 
sociale wetenschappen en vooral in de economie pleegt uit te drukken. 
Invloeden van begrotingen van onze partners in de samenwerkingsverban-
den leren ons dat "ceteris paribus" geen dode letter is. Onaangename en 
onverwachte begrotingsaanpassingen, verzoeken om extra bijdragen en 
fouten bevestigen dat helaas. Zoals voor ieder evenwicht geldt ook hier de 
hoofdregel; je blijft in evenwicht door de te balanceren. Dat vraagt om een 
lenig ambtelijk apparaat en een flexibel bestuur. 
 
Duurzaamheid: · 

Nieuwe ronde nieuwe kansen. Zoals in de laatste raadsvergadering te-
recht is opgemerkt, moeten we voor dat we nieuw beleid gaan maken op 
dit terrein afwachten met welke plannen het nieuwe kabinet komt. Onze 
indruk is dat Raadsbreed het besef leeft dat het stimuleren van het ver-
duurzamen van de bestaande woningvoorraad nog wel een zetje kan ge-
bruiken. (Route 4) Het voorstel van het CDA om hier alvast € 500.000,-- 
voor te reserveren ondersteunen we van harte. We willen het college vra-
gen om de kabinetsplannen op de voet te volgen en zodra er meer be-
kend is met een concreet, consistent voorstel te komen wat aanvullend is 
op een eventuele stimuleringsregeling vanuit het Rijk. Daarnaast roepen 
we het college er toe op om het duurzaamheidbeleid zoveel mogelijk te 
delen/ af te stemmen met alle betrokkenen: inwoners, bedrijven, buurge-
meenten, energiemaatschappijen provinciale en Rijksoverheden etc. We 
willen niet somberen, maar de duurzaamheidambities zullen we nooit 
waar kunnen maken als we dat op eigen houtje gaan proberen. Hiervoor 
is een strategie van het formaat Deltaplan voor nodig. 

 

Waterbeheer: 
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Mogelijk dat u bij het woord Deltaplan meer aan route 6 denkt. Graag ho-
ren we van u waarvoor het hiervoor gereserveerde bedrag wordt ingezet. 
Is dat vooral om te zorgen dat we droge voeten houden of juist om het 
schaarse (regen)water zo goed mogelijk te benutten? Ziet u regenwater 
als kans of als bedreiging? 
 
Nog een vraag: route 7: uit het oogpunt van consistent beleid rekenen we 
er op dat er in 2018 weer een duurzame innovatieprijs van € 10.000,-- uit-
gereikt zal worden. Dan blijft er voor deze route nog € 5.000,-- over. Vindt 
u dat niet wat mager? 
 
  
 
Voorzitter, wij sluiten af.  
 
In het Hebreeuws betekent het woord ‘dabar’  tegelijkertijd: woord en daad. 
Daar ligt de bedoeling in, dat wat je zegt, ook moet zijn, wat je doet. Zeg-
gen en doen horen onlosmakelijk bij elkaar. Voor die opdracht staan wij nu 
ook. Ook onze politieke woorden, moeten politieke daden zijn. Onze woor-
den moeten herkenbaar zijn in onze daden. Omdat we koersen op Gods 
Woord en Hij al Zijn woorden waarmaakt in daden, laat uw Ja,Ja,zijn en uw 
Neen,Neen, zo kunnen we koers houden. Ook dit jaar nemen we onze taak 
en verantwoordelijkheid weer op ons. Met Gods hulp zien we het komende 
jaar weer met vertrouwen tegemoet en kunt u altijd een beroep op ons 
doen.  
 
 
Ik dank U. 


